

ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်

လက်ရှိအခြေအနေအကျဉ်းချုပ်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလကုန်ထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင်း နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့် ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခံထားရသူ ၂၉၂ ဦးရှိသည်။ ထိုထဲမှ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား စုစုပေါင်း ၈၆ ဦး အကျဉ်းကျခံနေရပြီး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၈၅ ဦးသည် ထောင်တွင်းမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရကာ ၁၂၁ ဦးသည် ထောင်ပြင်ပမှနေ၍ တရား ရင်ဆိုင်နေရသည်။



ဓာတ်ပုံ လွတ်လပ်သောအာရှအသံ (RFA) ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀၁၇ ခုနှစ်



Assistance Association for Political Prisoners (Burma)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

E-mail: info@aappb.org, info.aappburma@gmail.com Website: www.aappb.org

အေအေပီပီ၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာကို ဖတ်ရှုရန်အတွက် ဤနေရာကို နှိပ်ပါ

တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်

ဖေဖော်ဝါရီလတွင်းတွင် ၉၂ ဦး ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းတို့ထဲမှ ၉၀ ဦးသည် တိုင်းရင်းသားများဖြစ်ပြီး တစ်ဦးသည် ဆယ်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရကာ ကျန်တစ်ဦးသည် ငြိမ်းစုစီအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလတွင်း ၄၂ ဦး တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရပြီး ထို ၄၂ ဦးထဲမှ ၃၆ ဦးသည် လယ်သမားများဖြစ်ကြသည်။ ယခုလတွင် လယ်သမား ၁၅ ဦး၊ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ နှစ်ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၇ ဦး လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားနှစ်ဦးမှာမူ ကျန်းမာရေးဆိုးရွားလျက်ရှိကြောင်းသိရှိရသည်။

တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင်နေထိုင်ကြသူများသည် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များနှင့် ဆက်နွယ်သည်ဟု စွပ်စွဲ ခံရကာ ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်း ခံရလျက်ရှိသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့တွင် မှု ဆယ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ကချင်ပြည်နယ်၊ မုံးကိုးမြို့နယ်မှ သင်းအုပ်ဆရာနှစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးဒွယ်ဒေါ်နောင်လတ်နှင့် ဦးကျော်ဂမ်ဆိုင်တို့အား မတရားအင်းအက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၇/၁ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ဖျောက်ဆုံးသွားခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၉ ရက်နေ့ထိတိုင် လျှို့ဝှက်စွာ ထိန်းသိမ်းထားခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် ၎င်းတို့သည် ပို့ကုန်သွင်းကုန်အက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၈ ဖြင့်လည်း ထပ်တိုးတရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။ ပုဒ်မ ၈ ၌ တားမြစ်ကန့်သတ်ထားသောပစ္စည်းများ၊ ခွင့်ပြုချက်လိုအပ်သောပစ္စည်းများကို ခွင့်ပြုချက် မရှိပဲ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်း သို့မဟုတ် ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းခြင်းပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အများဆုံး ထောင်ဒဏ်သုံးနှစ်အထိ ချမှတ်နိုင်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ထိုတရားစွဲဆိုမှုများသည် အစိုးရနှင့်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များကြားရှိ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆန့်ကျင်လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် AAPP မှ အစိုးရအား တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များ အားလုံးပါဝင်နိုင်သော ဒုတိယအကြိမ် ၂၁ရာစု ပင်လုံညီလာခံအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပါရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် နေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားများသည် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ၏ အဓမ္မလူသတ်စုဆောင်းမှုကို ခံနေကြရဆဲဖြစ် သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တွင်းရှိ ဒေသခံဥပဒေကျော်ကို ကောင်းခါးဌာနေပြည်သူ့စစ် (ကချင်အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေး) အဖွဲ့မှ စစ်သားစုဆောင်းရန်အတွက် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းကို ကြည့်ခြင်းဖြင့် တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလတွင်းတွင် လယ်သမားအရေးသည် မဖြေရှင်းနိုင်သော ကိစ္စရပ်တစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက်ရှိနေသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်မှ လက်ပံတောင်းတောင်ဒေသခံ ၂၅ ဦးသည် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် အက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၉၊ အများပြည်သူပိုင် လမ်းပိတ်ဆို့မှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၄၃၊ ပုဒ်မ ၁၄၃ / ၄၃၁ တို့ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ဆန္ဒပြသူများသည် ကြေးနီစီမံကိန်းသို့ သွားသောလမ်းကို ပိတ်ဆို့ခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် လက်ပံတောင်းတောင်ကြေးနီစီမံကိန်း လေ့လာစုံစမ်းရေးကော်မရှင် အစီရင်ခံစာအရ အစားထိုးမြေ ၈၀၀၀ ကို ဖော်ထုတ်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ကြေးနီစီမံကိန်းကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသော လူမှုစီးပွားဘဝ ထိခိုက်ခြင်း၊ ရွာသားများ၏ သီးနှံများ ပျက်စီး၊ ဆုံးရှုံးခြင်းတို့အတွက် လျော်ကြေးအဖြစ် လယ်ယာမြေများကို မူလပိုင်တောင်သူများကို ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုကြေးနီစီမံကိန်းသည် တရုတ်ဝမ်ပေါင်ကုမ္ပဏီနှင့် စစ်တပ် နောက်ခံပြုထားသော မြန်မာစီးပွားရေးဦးပိုင် ကုမ္ပဏီလီမိတက် တို့၏ ဖက်စပ်လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် သံယာတော်အပါး ၇၀ ကျော်နှင့် ဆန္ဒပြသူ ၁၀ ဦးတို့သည် လုံခြုံရေးအင်အားစုများ၏ အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းမှုကြောင့် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။ ကိုကိုစွအား ဖြေရှင်းရန် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဦးဆောင်သော စုံစမ်းစစ် ဆေးရေးကော်မရှင်အား ဦးသိန်းစိန်အစိုးရမှ ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ကော်မရှင်မှ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ကုမ္ပဏီမှ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော စာချုပ်ကို ကုမ္ပဏီမှ ချိုးဖောက်ကာ ပြန်ပေးမည်ဟု ကတိပြုထားခဲ့သော လယ်ယာ မြေများကို ဒေသခံများထံသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်း မရှိပါဟု ရွာသားများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်းရှိ လယ်သမားများသည် လယ်ယာမြေများကို ဆက်လက်ဆုံးရှုံးလျက်ရှိကြောင်းကို ထိုအခြင်းအရာမှ ပြသ လျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် မတရားသိမ်းဆည်းခံရသော၊ တရားမဝင် သိမ်းဆည်းခံရသော လယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိရန် ကြိုး စားသော လယ်သမားများကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းမပြုနိုင်ရန် AAPP မှ အစိုးရအား သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေ အမှုများ ကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်ရန်၊ လယ်ယာမြေသိမ်းဆည်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဥပဒေများကို ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်ရန် သို့မဟုတ်

ဖျက်သိမ်းရန်၊ မတရားသိမ်းဆည်းခံရသော လယ်ယာမြေများအတွက် မူလတောင်သူများကို လျော်ကြေးပေးအပ်ရန် တိုက်တွန်းပါသည်။

နိုင်ငံသားများကို လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်မှ ရပ်တန့်သွားစေရန် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ၊ အီလက်ထရောနစ်အက်ဥပဒေ တို့အား ဆက်လက်အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ ရဲများတင်သွင်းခဲ့သော သက်သေအထောက်အထားများကို စစ်ဆေး၊ သုံးသပ်ခဲ့ပြီး နောက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ဗဟို သုတေသနလမ်းညွှန်အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးဖြစ်သူ ဦးမျိုးရန်နောင်သိမ်းအား စွဲချက်တင် အမိန့်ချခဲ့သည်။ ဦးမျိုးရန်နောင်သိမ်းသည် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့ကတည်းက ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရပြီး လေးကြိမ်တိုင် အာမခံခြင်းပယ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ သူသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော မောင်တော နယ်စပ် တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ဆက်သွယ်ကာ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား ဝေဖန်ခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံထားရ သည်။ လူ့အခွင့်အရေး လှုပ်ရှားသူများအဖွဲ့၏ ဧရာဝတီတိုင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဦးကို တပ်မတော်မှ အီလက်ထရောနစ် အက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၃၄ (ဃ) ဖြင့် ပုသိမ်မြို့မ ရဲစခန်း၌ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ သူသည် ဧရာဝတီတိုင်း၊ ပုသိမ်မြို့နယ်၊ ပုသိမ်ဟိုတယ်တွင် ကျင်းပခဲ့သော ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲ၌ ကျောင်းသားကိုးဦး ကပြခဲ့သော စစ်ပွဲအလိုမရှိ ပြဇာတ်ဗွီဒီယိုဖိုင်ကို လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် တင်ခဲ့ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ အီလက်ထရောနစ်အက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၃၄ (ဃ)သည် မည်သူမဆို အောက်ပါပြုလုပ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားလျှင် ထိုသူအား ထောင်ဒဏ် (၅)နှစ်အထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်ဖြစ်သည်။

'အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုခု သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကို ထိခိုက်နှစ်နာစေရန် ဖြစ်စေ၊ ဂုဏ်သိက္ခာ ကျဆင်းစေရန် ဖြစ်စေ၊ သတင်းအချက်အလက်ကို အီလက်ထရောနစ် နည်းပညာဖြင့် ပြုလုပ်ခြင်း၊ ပြုပြင်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြောင်းလဲခြင်း၊ သို့မဟုတ် ပြောင်းလဲခြင်း ပြုလုပ်ထားသည့် အချက်အလက်ကို ဖြန့်ချိခြင်း'

ဦးထွန်းထွန်းဦးသည် အသရေဖျက်မှု၊ ပုဒ်မ ၅၀၀ ဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေရသော ကျောင်းသားကိုးဦးအနက်မှ တစ်ဦး၏ ဖခင်ဖြစ်ပြီး ထိုပြဇာတ်ကပြခဲ့သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၌ အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများကိုယ်စား အဖွင့်အမှာ စကား ပြောကြားခဲ့သူဖြစ်သည်။ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (NLD) ပါတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် NLD ပါတီတို့အား လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် အသရေဖျက်သော စာသားများရေးသားခဲ့ခြင်းအတွက် NLD ချောင်းသာ ကျေးရွာတာဝန်ခံ ဒေါ်အေးအေးအောင်မှ ကျောင်းဆရာမတစ်ဦးနှင့် ၎င်း၏ခင်ပွန်းတို့အား အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပုသိမ်သူ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ကို သုံးစွဲသူဆရာမ ဒေါ်စန္ဒာမြင့်နှင့် ၎င်း၏ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးနွေဦးတို့အား ချောင်းသာမြို့နယ်ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အမှုဖွင့်ခဲ့ပြီးနောက် ရဲများမှ ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ဒေါ်စန္ဒာမြင့်အား အာမခံပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဦးနွေဦးသည် ထိန်းသိမ်းခံထားရဆဲဖြစ်သည်။ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူတစ်ဦးဖြစ်သူ ဒေါ်အမာနီသည် မန္တလေးခရိုင်၊ NLD ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုလေးအား လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် စာများရေးသားခဲ့သည်ဟု စွပ်စွဲခံရကာ ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ဦးကိုကိုလေးမှ ဒေါ်အမာနီအား မန္တလေးခရိုင် အတွင်းရှိ မဟာအောင်မြေရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဧ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်တရားရုံးမှ ဇတ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာအား သုံးစွဲသူ ကိုဇော်ဇော်ကို ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) ဖြင့် အလုပ်ကြမ်း နှင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကိုဇော်ဇော်သည် အင်းစိန်ထောင်တွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံရမည်ဖြစ်သည်။ သူသည် သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့အား အသရေဖျက်သည့် စာသားများကို လူမှု ကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ရေးသားခဲ့ခြင်းအတွက် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ကတည်းက ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရပြီး ဒီဇင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် တရားရုံး၌ တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသည်။

ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) အား လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်းဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ပြဿနာများတွင် လက်နက်သဖွယ် ဆက်လက် အသုံးပြုပြီး တရားစွဲဆိုမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် စစ်တပ်တို့အား အသရေဖျက် ခြင်းအတွက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ကျိုင်းတုံ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေဝင်းမှ ရှမ်းပြည်နယ်၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းအောင်အား ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဦးမင်းအောင်အား ဖမ်းဆီးထားခြင်း မရှိပဲ စစ်ဆေးမေးမြန်းနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနထံ ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံနေကြောင်း ကျိုင်းတုံမြို့မရဲစခန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် အောင်ကမ္ဘာ့ကုမ္ပဏီ လီမိတက်အား ဂုဏ်သိက္ခာထိခိုက်အောင် ရေးသားခဲ့ခြင်းအတွက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ကုမ္ပဏီ၏

အထွေထွေမန်နေဂျာ ကိုထိန်းလင်းမှ ဘုန်းကျော်လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာအား သုံးစွဲသူ ကိုသန့်.ဇင်ဌေးကို လှိုင်သာယာမြို့မရဲစခန်းတွင် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့်အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ကုမ္ပဏီမှတင်သွင်းသည့် အမှိုက် သိမ်းယာဉ်များသည် အဟောင်းများ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မတန်တဆဈေးကြီးကြောင်းကို ကိုသန့်.ဇင်ဌေးမှ သူ၏ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုဥပဒေများသည် အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးကို ချိုးဖောက်လျက်ရှိပြီး ပြစ်မှုကဲ့သို့ ဆီလျော်ခြင်းမရှိစွာ အသုံးပြုခြင်းခံနေရသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး ကြေငြာစာတမ်း(UDHR) ပုဒ်မ ၁၉ တွင် လူတိုင်း လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ရှိသည်ဟု ဖော်ပြထားသော်လည်း လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ကျင့်သုံးခြင်းမှ ကန့်သတ်ရန် ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ကို ကျယ်ပြန့်စွာ အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းမပြုမီ ထိန်းသိမ်းထားခြင်းသည် လိုအပ်ခြင်းမရှိပါ။ AAPP မှ အသေရေဖျက်မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ကို သိရှိပြီး ထိုအမှုများကို သင့်တော်သော ဥပဒေကြောင်းအရ အရေးယူသင့်ပါသည်။ ထို့ပြင် ပုဒ်မ ၆၆(ဃ)အား နားလည်မှု လွဲမှားစွာဖြင့် အသုံးပြုလျက်ရှိသည်ကိုလည်း AAPP မှ မှတ်တမ်းပြုလျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားလျက်ရှိကြောင်းကို ထိုအမှုများမှ ထင်ရှားစွာ ပြသလျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်၍ လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ကန့်သတ်ထားပြီး ဒီမိုကရေစီလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆုတ်ယုတ်စေသော ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) အပါအဝင် နိုင်ငံသားများ၏ ထင်မြင်ယူဆချက်များကို ထုတ်ဖော်ခြင်းမှ တားဆီးထားသော ဥပဒေများကို ချက်ချင်း ပြင်ဆင်ရန် သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ရန် AAPP မှ အကြံပြုတိုက်တွန်းပါသည်။

အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင်လည်း နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးများကို ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားလျက်ရှိသည်။ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့်ငြိမ်းချမ်းစွာစီတန်းလှည့်လည်ခွင့် ဥပဒေဖြင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးကြေငြာစာတမ်း (UDHR) ပုဒ်မ ၂၀၊ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြမှုများကို ပြစ်မှုမြောက်အောင် ဆက်လက်ပြုလုပ်ထားလျက်ရှိသည်။ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်အက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသော ဒီမိုကရေစီရေး စဉ်ဆက်မပြတ်လှုပ်ရှားမှု အင်အားစု (MDCF) အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ကိုထင်ကျော်နှင့် အဖွဲ့ဝင်ကိုစိုးဇော်တို့အား ကျောက်တံတားမြို့နယ်တရားသူကြီးမှ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ရက်နေ့တွင် ထောင်ဒဏ်နှစ်လစီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ကိုထင်ကျော်နှင့်ကိုစိုးဇော်တို့သည် ၂၀၀၈ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မှန်ကန်စွာတရားစီရင်ပေးရေး၊ ခြစားမှုများအရေးယူပေးရေးနှင့် အကျင့်ပျက်တရားသူကြီးများအား အရေးယူ ပေးရေးတို့အတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံးရှေ့၌ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသည်။ ကိုစိုးဇော်သည် ချုပ်ရက် သုံးလဝန်းကျင်ရှိထားသူဖြစ်၍ ပြစ်ဒဏ်မှ ချက်ချင်း လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ကိုထင်ကျော်သည် အင်းစိန်ထောင်တွင် ထိန်းသိမ်းခံထားရဆဲဖြစ်ပြီး မြို့နယ်နစ်ချာတွင် အမှု ရင်ဆိုင်နေရသည်။ မကွေး ဆေးတက္ကသိုလ် နောက်ဆုံးနှစ်ကျောင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုဉာဏ်မျိုးအောင်သည် စစ်ပွဲများရပ်တန့်ရန် တကိုယ်တော်ဆန္ဒပြခဲ့ခြင်းအတွက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ရက်နေ့တွင် ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်အက်ဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသည်။ ဆန္ဒပြပွဲမပြုလုပ်မီ ဆန္ဒပြပွဲဦးဆောင်စီစဉ်သူများသည် သက်ဆိုင်ရာရဲများထံသို့ ၄၈ နာရီအတွင်း ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံရမည်ဆိုသော ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့် လည်ခွင့်အက်ဥပဒေကို ချိုးဖောက်သည်ဟု ကိုဉာဏ်မျိုးအောင်သည် စွပ်စွဲခံထားရသည်။ ကိုဉာဏ်မျိုးအောင်မှ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်အတွက် ခွင့်ပြုချက်တင်ရခြင်းဆိုသည်မှာ နှစ်

• • •
လွတ်လပ်စွာ စုဝေးခွင့်ဟူသည့် နိုင်ငံသားများ၏ အခြေခံလွတ်လပ်ခွင့်ကို ကျင့်သုံးနိုင်ရန် ဥပဒေများကို ပြင်ဆင် ဖြည့်စွက်ခြင်းသည် အစိုးရမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အထောက်အကူဖြစ်စေသည်။
• • •

မကိုဋ်တော်နှင့် နားတောင်းများအား ဖြုတ်သိမ်းပေး ရေးဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် ဆန္ဒပြပွဲကျင်းပရန် ခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့

သော်လည်း အာဏာပိုင်များသတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်နေရာနှင့် လူဦးရေတို့အား ကျော်လွန်ခဲ့ခြင်းအတွက် ထိုကဲ့သို့ အမှုဖွင့်ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ရဲစခန်း၌ လာရောက်အဖမ်းခံခဲ့ပြီး ထိုနေ့တွင်ပင် ခံဝန်ဖြင့် လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ လက်ရှိကျင့်သုံးလျက်ရှိသော တရားဥပဒေကို ယုံကြည်မှုမရှိသောကြောင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်နေ့ ကတည်းက ပဲခူးမြို့မှ နေပြည်တော်သို့ လမ်းလျှောက်ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သူ ဒေါ်သဏ္ဍာမောင်မောင်အား ရဲများမှ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့ နေပြည်တော်ကောင်စီအဝင်တွင် တားဆီးခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ မနောကွင်း၊ မကြွယ်ခန်းမတွင် စတင်ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ကချင်အမျိုးသားညီလာခံကို ရဲများမှ ဝင်ရောက် စီးနင်းပိတ်ပင်ခဲ့သည်။ ညီလာခံကျင်းပမည့် မကြွယ်ခန်းမကို အစိုးရတာဝန်ရှိသူများမှ ခွင့်မပြုပါဟု ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ညီလာခံကိုစီစဉ်ထားသည့်အတိုင်း ကျင်းပခဲ့သည်။ လူဦးရေ ၂၀၀ခန့်သည် ညီလာခံကျင်းပရာဝင်းထဲတွင် ပိတ်မိနေခဲ့သည်။ ရဲများ၊ ကချင်ခေါင်းဆောင်များ၊ အစိုးရအာဏာပိုင်များကြား နာရီများစွာကြာ ဆွေးနွေးပြီးနောက် ညီလာခံကို စတင်ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။

အထက်ပါကိစ္စရပ်များကို ကြည့်ခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် အက်ဥပဒေကို ဖိနှိပ်ထားသော နည်းလမ်းသဖွယ် ဆက်လက်အသုံးပြုလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ ထို့ပြင် ထိုကိစ္စရပ်များသည် အစိုးရမှ အကောင်အထည် ဖော်လျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကိုလည်း နှောင့်နှေးစေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ AAPP မှ အစိုးရအား လူတိုင်း လွတ်လပ်စွာ စုဝေးခွင့်နှင့် အသင်းအဖွဲ့ဖွဲ့ခွင့်ရှိသည်ဟူသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကြေငြာစာတမ်း (UDHR) ပုဒ်မ ၂၀ (၁) နှင့်အညီ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ လွတ်လပ်စွာ စုဝေးခွင့်ဟူသည့် နိုင်ငံသားများ၏ အခြေခံလွတ်လပ်ခွင့်ကိုကျင့်သုံးနိုင်ရန် သင့်တော်သောဥပဒေများကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်း သည် အစိုးရမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အထောက်အကူဖြစ်စေ သည်။

ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် တောင်ဒဂုံမြို့နယ်တရားရုံးမှ တောင်ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးနိုင် နှင့် တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် (၂) လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးသိန်းနိုင်တို့ကို လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် ဝေဖန်ခဲ့ခြင်းအတွက် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသော ကိုဇော်ဇော်အောင်ကို တရားသေလွတ်ပေးကြောင်း အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ကိုဇော်ဇော်အောင်သည် ထိုနေ့တွင်ပင် ထောင်မှ လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ တပ်မတော်နှင့် လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များကြား ဖြစ်ပွားနေသောပဋိပက္ခများကို ပြဇာတ်ကပြခဲ့သော ကျောင်းသားကိုးဦးအား ဧရာဝတီတိုင်း၊ ပုသိမ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ဆယ်သိန်းစီဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်နေ့တွင် အာမခံပေးခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပုသိမ်မြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးဝင်းအောင်မှ ကျောင်းသားကိုးဦးအနက်မှ လေးဦးသည် မတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲဖြေဆိုရမည်ဖြစ်သောကြောင့် ရာဇဝတ် ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၅၄၀ အရ တရားရင်ဆိုင်ခြင်းမှ ခေတ္တ ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးခဲ့သည်။ စာမေးပွဲဖြေဆိုပြီးနောက် ၎င်းတို့သည် ရုံးချိန်းများကို မပျက်မကွက် လာရောက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တရားရုံးမှ လယ်သမား ၁၁ ဦးနှင့် လယ်သမားအရေး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေသော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ နှစ်ဦးတို့အား အာမခံဖြင့် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သည် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ ပြင်စာကျေးရွာ၊ သက်ကံကျေးရွာနှင့် သပြေရေကျေးရွာရှိ ကော်ဖီစီမံကိန်းပြုလုပ်ရန်အတွက် သိမ်းဆည်းထားသော လယ်ယာ မြေများ ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် ထွန်တုံးတိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သောကြောင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလကတည်းက ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း ခံခဲ့ရ သည်။ ထို့နောက် ပိုင်နက်ကျူးလွန်မှု၊ အကျိုးဖျက်ဆီးမှု၊ လုယက်မှု၊ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၄၄၇၊ ၄၄၈၊ ၄၄၉ တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရ သည်။ စစ်တပ်မှ သိမ်းဆည်းထားသောလယ်ယာမြေများပေါ်တွင် ထွန်တုံးတိုက်ပွဲဆင်နွှဲပြီးနောက် ပိုင်နက်ကျူးလွန် မှု၊ အကျိုးဖျက်ဆီးမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၄၄၇၊ ၄၂၇ တို့ဖြင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံခဲ့ရသော ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ တောင်ကြီးမြို့ နယ်မှ အမျိုးသမီး ရှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသား ခုနှစ်ဦးတို့သည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ထောင်မှ ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။

AAPP မှ ၎င်းတို့လွတ်မြောက်လာခြင်းကို ကြိုဆိုသော်လည်း လယ်ယာမြေ အငြင်းပွားမှုများကြောင့် လယ်သမားများသည် ဆက် လက်၍ ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခံနေရလျက်ရှိသည်ကို ထိုအမှုများမှ ထင်ရှားစွာ ပြသလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် AAPP မှ အစိုးရအား သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေအရေးကို အမြန်ဆုံး ဖြေရှင်းရန် တိုက်တွန်းပြီး လယ်ယာမြေ သိမ်းဆည်းခြင်းကို ရပ်တန့်ရန်၊ ထိုလယ်

ယာမြေများကို ပြန်လည် ပေးအပ်ရန်၊ လျော်ကြေးပေးအပ်ရန်နှင့် ယခုလက်ရှိတွင် တရားရင်ဆိုင်နေရသော၊ ပြစ်ဒဏ် ကျခံနေရသော လယ်သမားများအားလုံးကို လွတ်ပေးရန် ထပ်လောင်း၍ တိုက်တွန်းပါသည်။

ယခုလတွင် များစွာသောဥပဒေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးမှ ၎င်းတို့ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သော တာဝန်ဝတ္တရားများ၊ သတ်မှတ်ထားသော အရည်အချင်းများ၊ စာရိတ္တများချို့ယွင်းခြင်းများရှိလာလျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အဖြစ်မှ ရုပ်သိမ်းခွင့်ရှိသည်ဟူသော ဥပဒေကြမ်းကို ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေနှင့်အညီ ထပ်မံရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်သည်။ ထိုဥပဒေကြမ်းသည် ပြည်သူ့လူထုအား အခွင့်အာဏာပေးထားခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။ ထိုဥပဒေကြမ်းကို မကြာမီ ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အားလုံးမှ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆွေးနွေးရန် စိတ်အား ထက်သန်လျက်ရှိသည်။ ပို.ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)အား ပြင်ဆင် ဖြည့်စွက်ရန် ပြန်လည် သုံးသပ်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ သုံးသပ်ရာတွင် ကမ္ဘာ့ဘဏ် (World Bank) နှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဘဏ် (ADB) တို့ကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ဥပဒေပညာရှင်များ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ပြင်သင့် မပြင်သင့် သုံးသပ် လေ့လာလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ အတိုက်အခံများကို ဖိနှိပ်ရန် ပုဒ်မ၆၆(ဃ) အား ကျယ်ပြန့်စွာအသုံးပြုလျက် ရှိသော ကြောင့် ထိုပုဒ်မအား ပြန်လည် ပြင်ဆင်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း အရေးပါသောဒီမိုကရေစီတိုးတက်ပြောင်းလဲရေးကို ကိုယ်စား ပြုလျက်ရှိသည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌဦးဝင်းမြင့်မှ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီ၏ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးလွတ်လပ်ခွင့်ကို ဝင်ရောက်ထိပါး၍ မရအောင် အကာအကွယ်ပေးမည့် နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် လုံခြုံမှုကာကွယ်ပေးရေး ဥပဒေကြမ်းကို ယခုလွှတ်တော်တွင် အပြီးသတ်ရေးဆွဲရန်ညွှန်ကြားခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်းတွင် နောက်ယောင်ခံလိုက်ခြင်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ဗီဒီယိုများ ရိုက်ကူးခြင်းစသည်တို့ ကျယ်ပြန့်စွာဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံသားများမှ ၎င်းတို့ စောင့်ကြည့်ခံနေရသည် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့ နှောင့်ယှက်ခံနေရသည်ဟု သံသယရှိလျှင် အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများထံသို့ အကြောင်းကြားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ လယ်ယာမြေ သိမ်းဆည်းထားခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး အငြင်းပွားမှုများကိုဖြေရှင်းရန် ကျင့်သုံးဆဲဖြစ်သည့် မြေယာဥပဒေနှစ်ခုကို ပြန်လည် ပြင်ဆင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာအောင်သူမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ လယ်ယာမြေအရေးသည် အစိုးရအတွက် ကြီးမားသော ပြဿနာတစ်ရပ်အဖြစ်ရှိနေဆဲ ဖြစ်ပြီး မည်သည့် ဖြေရှင်းမှုမျိုးကိုမဆို AAPP မှ ကြိုဆိုပါသည်။ ရာဇဝတ်မှု၊ တရားမမှုများနှင့်စပ်လျဉ်းသော အမှုများစစ်ဆေးရာတွင် တပြေးညီ အားကောင်းလာစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်ကာ ပုသိမ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ရှေ့ပြေးစီမံကိန်းကို စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီဖြစ်သည်။ တရားရင်ဆိုင်ရာတွင် အမှားအယွင်းမရှိပဲ နောင်နေ့များကို ရှောင်ရှားရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများမှလည်း ထို ရှေ့ပြေးစီမံကိန်းတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ တရားစီရင်ရေးအား ပို၍ မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် တရား ရင်ဆိုင်နေရသော ထိန်းသိမ်းခံထားရသူအရေအတွက်သည် မလွဲဧကန် လျော့နည်းမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ထောင်တွင်းလူဦးရေ ပြည့်ကျပ်နေခြင်းကိုလည်း လျော့နည်းစေပြီး နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားအခြေအနေများသာမက ရာဇဝတ်အကျဉ်းသား အခြေအနေများ လည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

အစိုးရသည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးရရှိရန်နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးမြှင့်တင်ရန် များစွာသောလုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံတွင်း လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေများသည် ပိုမိုဆိုးရွားလျက်ရှိသည်။ လယ်ယာမြေ အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများ၊ လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ စုဝေးခွင့်၊ နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အခွင့်အရေးများကို ကန့်သတ်ထားမှုများ ကျယ်ပြန့်စွာဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်ကို ဖေဖော်ဝါရီလအစီရင်ခံစာတွင် တွေ့မြင်နိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် AAPP မှ အစိုးရအား နိုင်ငံသား များ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ရန် နိုင်ငံရန်အတွက် ဥပဒေပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးအတွက် အရေးပါသော ခြေလှမ်း တစ်ရပ်ဖြစ်စေပါသည်။ ထိုမျှသာမက AAPP မှ အသိအမှတ်ပြုထားသော အားလုံးပါဝင်နိုင်သည့် လက်ကျန် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကို ခြွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံးလွတ်ပေးရန် တိုက်တွန်းပါသည်။

ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်
နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း
တိတ်နိုင် အတွင်းရေးမှူး +၉၅(၀) ၉ ၄၂၈၀၂ ၃၈၂၈
ဘိုကြည် တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး +၆၆(၀) ၈၁၉၆၂ ၈၇၁၃

ဦးအောင်မျိုးကျော် ရန်ကုန်ရုံးတာဝန်ခံ + ငွေ(၀) ၄၂၈၁၁၇၃၄၈